

directed attention to the Private Printing accounts especially.

After some further discussion the adoption of the report was allowed to stand over till Monday.

JUSTICES OF THE PEACE

A Bill intituled: "An Act to amend the Act respecting the duties of Justices of the Peace out of Sessions in relation to Summary Convictions and Orders", was read a third time and passed—Mr. Drew.

PROMISSORY NOTES

A Bill intituled: "An Act to amend the Act imposing Duties on Promissory Notes and Bills of Exchange", was read a third time and passed—Mr. Savary.

MUNICIPAL LOAN FUND

Hon. Mr. Wood resumed the discussion on the subject of the sum payable under the Municipal Loan fund of 1859 for the benefit of the townships of Lower Canada. He contended that as the equivalent to the population of the Eastern Townships as compared with the \$2,218,000 paid to the Seigniors so should have been the equivalent to Upper Canada in proportion to the population. But he did not choose to discuss that. The law had established the sum and the mode of its distribution, and by no possibility could he see how the townships could insist on being paid 100 cents on the dollar. If the Minister of Justice said that the Government considered they were obliged to pay the full par amount it would be useless for him to go on. He read the clauses of the Act in support of this. He desired to have an authoritative decision on this matter to which he could refer should the subject be brought up and reflections made on him that he had not paid attention to this matter.

Mr. Casault said the whole subject had been referred by Ontario to the arbitrators, and made a claim before them which was now under consideration. He thought that should settle the matter, but argued at some length to show the state of the law and the position of the funds.

Hon. Mr. Wood contended that the question before the arbitrators was a different subject altogether.

Hon. Sir A. T. Galt said the House after the discussion must be satisfied that this was not the proper tribunal. It was already before the tribunal which had cognizance of the matter, and if they allowed this motion to be carried there would be no security that all the other

vérifier ces comptes. Il a surtout signalé les comptes des imprimeurs indépendants.

Après discussion, on reporte l'adoption du rapport à lundi.

JUGES DE PAIX

Le Bill intitulé: «Acte pour amender l'Acte concernant les devoirs des juges de paix, hors des sessions, relativement aux ordres et convictions sommaires», est lu une troisième fois et est adopté—M. Drew.

BILLETS PROMISSOIRES

Le Bill intitulé: «Acte pour amender l'Acte imposant des droits sur les billets promissaires et les lettres de change», est lu en troisième lecture et est adopté—M. Savary.

FONDS D'EMPRUNT MUNICIPAL

L'honorable M. Wood reprend la discussion relative aux sommes payables en vertu du Fonds d'emprunt municipal de 1859 au profit des Cantons de l'Est du Bas-Canada. Il est profondément opposé à ce que les Seigneurs aient touché une somme de \$2,218,000 proportionnelle à la population des Cantons de l'Est tandis qu'on n'en a pas fait de même pour le Haut-Canada. Mais là n'est pas la question. La loi a établi la somme et son mode de répartition; il n'arrive pas à comprendre comment les Cantons de l'Est ont pu justifier qu'on leur rembourse 100 cents au dollar. S'il s'agit par contre, d'une décision entérinée par le ministre de la Justice, il ne voit pas l'utilité de poursuivre la discussion. Il fait lecture des articles pertinents de la loi. Il désire que la Chambre prenne une décision qui fasse autorité sur cette question, afin qu'à l'avenir, il ne soit pas pris au dépourvu, et qu'on lui reproche de n'avoir pas étudié la question.

M. Casault affirme que toute cette question a été soumise à l'arbitrage par l'Ontario et que la demande dont ils ont été saisis, est présentement à l'étude. Il est confiant que cela règlera la question, mais il discute pendant quelque temps, de la nature de la loi et de l'état des fonds.

L'honorable M. Wood soutient que la question soumise à l'arbitrage en est une de toute autre nature.

L'honorable sir A. T. Galt fait observer, qu'après cette discussion, la Chambre doit être satisfaite de ne pas s'instituer en tribunal. Cette question est déjà devant les tribunaux qui en ont pris connaissance et s'ils permettaient que cette motion soit adoptée, il pourrait